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Aquafin  -  Kostenbesparing door een geïntegreerd asset management

In de uitgave ‘Een betaalbare realisatie van het Vlaams waterbeleid’ van Aquafin staat te 
lezen: “Een geïntegreerd asset management van de afvalwater- en 
hemelwaterinfrastructuur met Aquafin als uniek asset manager voor het bovenlokale en 
lokale niveau is een mogelijke stap. Zo creëert het beleid aanzienlijke efficiëntiewinsten 
en een besparing van 60 miljoen euro per jaar (KPMG).”  

1. Kan een geïntegreerd asset management inderdaad een jaarlijkse kostenbesparing 
van 60 miljoen euro betekenen? 

2. Hoe staat de minister hiertegenover?

3. Welke stappen werden reeds gezet in het kader van een geïntegreerde asset 
management?
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1. Het genoemde bedrag volgt uit een onderzoek uitgevoerd door KPMG in opdracht van 
de nv Aquafin en bestaat uit een aantal mogelijke besparingen en met name:

- 4 miljoen euro door een geïntegreerde aanpak van het asset management door 
optimalisatie van het operationeel beheer en integratie van hydraulische modellen;

- 56 miljoen euro door een betere invulling van de budgetten door slim te plannen en 
inzonderheid:

o de levensduur van de infrastructuur te maximaliseren door slim te 
vervangen (25 miljoen euro per jaar); 

o een optimaal gescheiden stelsel aan te leggen (9 miljoen euro per jaar); 
o te prioriteren in de uitbouw (20 miljoen euro per jaar); 
o efficiënter te investeren in bufferbekkens (2 miljoen euro per jaar).

Daarnaast vermeldt het onderzoek dat 5 miljoen euro kan bespaard worden door 
operationele synergieën voor de exploitatie van infrastructuur binnen eenzelfde 
geografisch gebied te benutten.

Deze besparingen zijn dus al dan niet rechtstreeks in verband te brengen met de 
organisatievorm van de watersector. Zo zijn besparingen door optimalisaties en 
synergieën een mogelijks te verwachten gevolg in dit model, terwijl andere 
optimalisaties en synergieën van het huidige model mogelijks weer verloren zullen 
gaan. 

De bulk van de besparingen is volgens deze studie evenwel te halen uit het slimmer 
plannen. Deze besparingen kunnen echter ook gerealiseerd worden door een verdere 
rationalisering, professionalisering en responsabilisering binnen het huidige model. 

2-3.De oefening die KPMG gemaakt heeft in opdracht van de nv Aquafin, is vanuit 
theoretisch oogpunt waardevol. Een aantal vaststellingen, zoals het niet voortijdig 
vervangen van infrastructuur, het efficiënt omgaan met bufferbekkens en het 
optimaal scheiden, werd ook al door de Vlaamse Milieumaatschappij onderschreven 
en recent nog aangehaald in haar publicatie over de toekomstige kosten voor 
riolering. Deze maatregelen kunnen kostenbesparend werken door de juiste 
investeringen op het juiste tijdstip uit te voeren, waardoor weinig rendabele 
investeringen de kostprijs voor de riolering niet onnodig omhoog jagen.

Hoewel er binnen de sector al stappen vooruit gezet zijn, geloof ik dat er in 
Vlaanderen nog belangrijke stappen te zetten zijn om het rioolbeheer efficiënter en 
resultaatgerichter te laten verlopen. De huidige gemeentelijke rioolbeheerders en de 
nv Aquafin als beheerder van de bovengemeentelijke assets hebben daar een 
belangrijke verantwoordelijkheid in. Vandaag is er een grote diversiteit binnen de 
gemeentelijke rioolbeheerders, gaande van individuele gemeenten over 
intergemeentelijke samenwerkingen tot dienstverleningsverbanden met onder 
andere de nv Aquafin (rechtstreekse concessies, Riopact, Rio Totaal, Rio-Link). Elke 
organisatievorm heeft zijn eigen expertise, sterktes en zwaktes. Maar alle zijn ze 
gebonden aan de finale partner om de werken te kunnen uitvoeren, met name de 
gemeente. Een goede samenwerking, communicatie, opvolging en coördinatie tussen 



de gemeente, alle actoren binnen het saneringsbeheer en de nutssector (met 
inbegrip van wegenis en stadsontwikkeling) is en blijft cruciaal.

De nv Aquafin heeft reeds een aandeel van 40% in de gemeentelijke rioolmarkt en 
heeft dus een belangrijk potentieel om binnen de sector zijn stempel te drukken. De 
oefening die de nv Aquafin voorlegt, bevat interessante pistes om verder te 
exploreren. Maar er is nog verder overleg nodig binnen de sector en met de 
toezichthouder om de broodnodige stappen voorwaarts te kunnen zetten. De 
samenwerking met en de positieve inbreng vanuit de gemeenten zal in iedere 
oefening in elk geval cruciaal zijn. 


